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BAKSIDEN 
Umihama av Enerhaugen 
Foto:  Solvor Nærland 
 

UTGIVELSESPLAN 
Nr. 1 Mars (Manusfrist 15/2) 
Nr. 2 Juni (Manusfrist 15/5) 
Nr. 3 September (Manusfrist 15/8) 
Nr. 4 Desember (Manusfrist 15/11) 
 

ANNONSEPRISER 
Helside i enkeltnummer 100,- 
Helside helårsannonse  300,- 
Halvside i enkeltnummer 75,- 
Halvside helårsannonse 250,- 
Kommersielle annonser: 3x pris 
 

MEDLEMSKAP 
Kontakt kasserer for priser og 
fremgangsmåte. 
 

STOFF TIL SHIB-A-VISA 
sendes Lisbeth Høyem, 
Leiraplassen 6,  7710 Sparbu 
E-post  lisbeth@akinuba.no 
Bilder ønskes i jpg og min 300dpi 
Redaktøren forbeholder seg retten til 
å bruke, redigere og forkorte innsendt 
materiale. 
 

SORT-HVIT OG FINE FARGER 
Shib-a-visa utgis i sort-hvit,  
men ca 4 uker etter utsendelse kan 
du finne artikler og bilder i farger på 
www.norskshibaklubb.net! 
 

KLUBBEN PÅ NETT: 
www.norskshibaklubb.net 

 

KLUBBENS KONTO: 
9486.05.45343 

 

HUSK Å MELDE FRA 
HVIS DU FLYTTER! 
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STYRET: 
Leder  Ann Margot Whyatt 
Mob 920 30 772 
e-post: amw@kokstad-bht.no 
  
Nestleder Bjarne Jåtten 
Tlf  51 42 24 88 Mob  915 56 625 
e-post: bjarne.jaatten@osjord.no 
 
Sekretær Elisabeth Steen 
Klubbens adresse:  
Symreveien 33, 1825 Tomter 
Tlf 69 92 27 50 Mob 970 71 778 
e-post: sekretar@norskshibaklubb.no 

 
Kasserer Christen Johansen 
e-post: kasserer@norskshibaklubb.no 
 
Styremedlem Lone Fillipsen 
Tlf 77 68 05 97 Mob 995 94 074 
e-post: hfilips@online.no 
 
Styremedlem Solvor Nærland 
Tlf 55 31 37 84 Mob 481 18 971 
e-post: solvor@shibaliv.com 
 
Styremedlem  Torstein 
Gleditsch 
Mob  958 06 490 
e-post:  torstein@gleditsch.net  
 
 

Varamedlemmer 
Sandra Janzsó 
e-post: sandra@trollbolla.com 
Eirik Knudsen   
e-post: eirik@shibatroll.com 
Michael F Lunde 
e-post: lunde.michael@yahoo.com 

KONTAKTPERSONER: 
Sørlandet Bente K. Pedersen 
Tlf 37 04 15 34 Mob 993 85 748 

e-post: habagou@tele2.no 
 

Østlandet og utstilling 
Laila Nagel 

Tlf 33 05 88 83 Mob 916 68 579 
e-post: l-nag@online.no 

 

Vestlandet Christen Lang 
Tlf 55 95 17 01 Mob 909 81 295 

e-post: chr-lan@online.no 
 

Midt-Norge og lydighet 
Sissel Skjelbred 

 Tlf 74 14 32 69 Mob 975 67 022 
e-post: k-svends@online.no 

 
Nord-Norge Lone Fillipsen 

 Tlf 77 68 05 97 Mob 995 94 074 
e-post: hfilips@online.no 

 
Agility Lise Komisrud 

Tlf 63 96 99 78 Mob 916 87 047 
e-post: lisekom@online.no 

 
Bruks Halvor Størmer 

Mob 913 29 027 
e-post: halvor.stormer@nfk.no 

 

Valpeformidler  Ann Margot 
Whyatt        Mob 920 30 772 

valpeformidler@norskshibaklubb.no 
 

Sunnhetsutvalget 
Leder: Lisbeth Høyem. 

Christen Lang, Eivind Mjærum, 
Solvor Nærland. 
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LEDERENS SIDE  

 
Hei 
 
Håper alle har hatt ein flott summerferie med shiba-ane sine. Sumaren 
er ei flott tid til å trena på ulike aktivitetar med sine firbeinte venner. Eg 
har prøvd å trena litt agility, spesielt med yngstemann som elskar å 
springa rundt, hoppa og berre få vera hund. Har òg fått trena innkalling 
med stor suksess i år. Det var berre å opna kjøleskapet på hytta å ta i 
pakka med kvitost/gulost så sto dei der, så forventningsfull. Elles har dei 
bada begge to, noko som har resultert at huset no ikkje ser ut då dei 
begge endeleg røyter skikkeleg. Denne fritida gjev overskot og gjev ny 
inspirasjon til aktivitetar med hundane våre. Har de vore på ein aktivitet 
og kunne tenka dykk å dela erfaringane med andre, del gjerne 
erfaringane med oss andre ved å senda inn historia dykkar, gjerne med 
bilete, til Shib-a-visa eller web-sidene. 
 
Neste år vert eit stort år for Norsk Shibaklubb. Me fyller heile 15 år. 
Styret har i lag med mange frivillige entusiastar starta med planlegginga 
av jubileumsåret 2013. På programmet står heile 3 store arrangement; 
Oppdrettarseminar, ikkje minst Japanspesialen og i tillegg satsar me på 
å få avvikla ei Klubbhelg. 
 
Japanspesialen er kjent for dei fleste og Oppdrettarseminaret har me 
omtala i førre Shib-a-visa. Når det gjeld klubbhelga er det bruk av 
shibaen som står i fokus. Her kan det verta alt frå demo/kurs i blodspor, 
LP, agility eller handeling eller kanskje ulike føredrag. Det som er sikkert 
er at det ikkje vert utstilling i samband med Klubbhelga. Styret ynskjer at 
alle shibaeigarar skal finna eit tilbod som passar den enkelte, og at 
rasen me alle er så glad i vert sett i fokus på ulik vis og bruk. Helga vil 
gå av stabelen i Trøndelag, i område der klubben vart starta i 1998. 
 
Utfordringa er å finna datoar for arrangementa. Japanspesialen vert 
helga 11.og 12. mai 2013. For dei to andre arrangementa; fylgja med i 
Shib-a-visa og på klubben sine nettsider. 
 
Ha ein fortreffeleg haust. 
Ann Margot Whyatt 

 
  



6 

 

 
 

Hei alle sammen! 
 
Høsten er over oss, og for egen del kan jeg bare si at dne har vært flott så 
ÌÁÎÇÔȢ -ÁÎÇÅ ÆÌÏÔÔÅ ÈĜÓÔÄÁÇÅÒ ÍÅÄ ÎÙÄÅÌÉÇ ÔÕÒÖåÒȢ -âÔÔÅ ÄÅÔ ÂÁÒÅ ÖÁÒÅȣ 
 
Dette nummeret er preget av flere faglige artikler. Artiklen om 
øyesykdommer er egentlig 3 delt, men siden vi har så lange intervaller p 
utgivelsene, valgte jeg å ta hele serien med i ett nummer. Man hører så mye 
ÓÎÁËË ÏÍ ÄÉÓÓÅ ȱÂÏËÓÔÁÖĜÙÅÓÙËÄÏÍÍÅÎÅȱȟ Óâ ÊÅÇ ÖÉÌÌÅ ÆÉÎÎÅ ÕÔ ÍÅÒ ÏÍ 
PPM, PHTVL, PHPV, RD, PRA, #%!ȣ /Ç ÄÁ ÆÁÎÔ ÊÅÇ ÄÅÎÎÅ ÇÏÄÅ ÓÅÒÉÅÎȟ 
skrevet av Ellen Bjerkås som er ledende på øyesykdommer i Norge. 
 
Stor takk til John og Christen som har bidratt med artiler, og Laila som har 
sendt referat fra shibatreff. For å få et mangfoldig og bredt spekter på 
innholdet i bladet, er jeg avhengig av bidrag. Og det trenger ikke være ting 
man har skrevet selv! Har du lest noe som du synes andre bør lese, be 
forfatter om tillatelse til å bruke det, og send det til meg! Eksterne 
forfattere får tilsendt det aktuelle nummeret hvis dere sender meg 
adressen til forfatter av artikler! 

Som redaktør jobber man mye alene, og for å få til et blad flere synes er 
interessant, er det viktig med tilbakemeldinger! Har du synspunkter, både 
positive og negative, vil jeg gjerne høre dem! Send meg en e-post! 
Og hvis noen der ute har en redaktørspire i magen, meld deg, så kan vi 
jobbe sammen! 

Avslutningsvis vil jeg bare si LØP OG KJØP, siden neste års kalender nå er 
klar! ɀOg ønske lykke til på Dogs4All for alle som skal dit. Kanskje ses vi der. 
 
 
Lisbeth 
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Referat fra styremøte NSK onsdag 20/6-12  
Tilstede: Ann Margot, Christen, Solvor, Bjarne, Michael, Torstein og Elisabeth.  
Forfall: Lone, Sandra, Eirik. 
 
Sak 32/12 Taushetserklæring 

Erklæringen ble sendt ut i forkant av møte til nye medlemmer som bekrefter å ha lest og 
akseptert taushetserklæringen.  
 
Sak 33/12 Post/Info 

Orientering til nye styremedlemmer om arbeidsformen i styret.  
Orientering om Organisasjonshåndboka. 
Info fra NKK: Ny autorisert dommer på Shiba, John Jakobsen. Tas til etterretning. 
 
Sak 34/12 Økonomi 

Christen har sendt ut en oversikt i forkant av møtet. Foreløpig ser det ut til å bli et 
utbytte på Shibaspesialen på rundt 22 000,-.  
Det ble kjøpt inn et Easy-Up telt til spesialen.  
Regnskapet for utstillingen er ajourført men det mangler fortsatt en del regninger før det 
endelige resultatet er på plass. 
Totale påmeldingsavgifter kr. 95 000,- (alle 3 klubber). 
Kiosksalget gikk godt med et overdskudd på kr. 6200,-. Loddsalg for kr. 7740,-. 
Klubbeffekter kr. 3200,-. 
 
Overskudd fra blodsporkurset kr. 7140,- inkl tilskudd fra Studieforbundet Natur og Miljø 
på kr. 2640.-. 
 
Stadig flere medlemmer til klubben. 
  
Det er god økonomi i klubben. 
 
Ingen øvrige komentarer. 
 
Sak 35/12 Raseforvalting 

Kommentarer til utsendt materiell: Raseforvalting fra NKK:  
Forslag til ny tekst i punkt 3.5 siste punkt: Sørge for at avlsreglene er hensiktsmessige 
og lar seg følge. 
 
Sak 36/12 Valg til RS i NKK: 

Ingen forslag fra styret. Info tatt til etterretning ï det bestemmes på neste møte hvem 
som stiller på RS. 
 
Sak 37/12 Valpeformidling 

Valpeformidler skal henvise til de kull som er på klubbens hjemmeside og som er 
medlemmer i klubben. Det utarbeides retningslinjer som kommer i 
organisasjonshåndboken. Retningslinjene gjøres mer tydelige. 
 
Sak 38/12 Bruk av utstillingskritikker 

Styret var enig i forslag om at kritikkene sendes Sunnhetsutvalgets leder i stedet for 
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sekretær for å gi SU førstehånds opplysninger om dommeres vurdering av 
temperament og konstruksjon/funksjonalitet. Vedtatt. 
 
Sak 39/12 Sunnhetsutvalget 

Leder av SU ønsker tilgang til eieropplysninger i DogWeb. Spørsmål om hva skal dette 
brukes til? Enighet om at Styret skal ha tilgang og det er en begrensning på 3 personer. 
Styret viser til at SU har tilgang til eieropplysninger gjennom sitt medlem Solvor, som 
også er med i styret. 
  
Sak 40/12 Oppsummering Japanspesialen 2012 

Gratulerer til alle med vel utført arrangement. Takk til alle som har bidratt til at dette ble 
så vellykket! Oppsummering kommer fra utstillingskomiteen.  
Organisering kan fortsatt gjøres bedre og styret ser frem til evaluerings-rapporten. 
NAAK bidrar lite. Styret ønsker informasjon på hva som skjedde vedr papir rotet. 
Informasjon må ut slik at flere kan hjelpe til ved behov. 
 
Sak 41/12 Endringer i Utstillingskomiteen 

Utsettes til neste styremøte. 
 
Sak 42/12 Forslag til utvidelse av Japanspesialen med 1 dag 

Har vært oppe tidligere (sak 43/09). Vedtaket den gangen var at vi ikke kunne vedta 
dette alene da det var en komite med 3 klubber. Ordlyden i styrevedtaket i sak 43/09 var 
videre: Styret i NSK foreslår følgende program for fremtidige Japanspesialer: fredag ï 
årsmøte, lørdag ï 1 utstilling + grilling, søndag ï dobbel utstilling med tidlig start og 
pause midt på dagen. 
Saken tas opp igjen på neste møte. 
 
Sak 43/12 Forslag om oppfølgingskurs i blodspor 

Styret bifaller.  
 
Sak 44/12 Forslag om oppdatering av retningslinjer for Valgkomiteen 

Likelydende presentasjon - tas med i organisasjonshåndboken. 
 
Sak 45/12 Oppdatering av hjemmesiden 

Styret bifaller at oppdatering av nettinformasjonen etter årsmøter har prioritet. 
 
Sak 46/12 Oppdretterseminar 

Frode Lingås er ønsket som foredragsholder, men får dessverre ikke svar. 
Astird Indrebø har svart nei. 
Christin Aukrust har sagt ja. Midt i blinken med hennes fagfelt. Jobber med å finne dato 
og bør komme snart. En helg i september var ønskelig men det blir for kort frist. 
 
Sak 47/12 Møtedatoer for høsten 

Torsdager: 6/9, 4/10, 8/11, 6/12. 
 
Sak 48/12 Eventuelt 

1. Oppdatering av nettsiden: Nye styremedlemmer ble bedt om å sjekke kontaktinfo og 
sende bilde til Harriet. Solvor er kontaktperson mellom styret og webmaster, og skal 
sende til henne det styret vil ha inn på nettsiden + selv følge med og sende aktuell 
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informasjon fra bl.a. NKK.no til webmaster.  
Styret bestemte at varamedlemmene skal stå i prioritert rekkefølge etter antall 
årsmøtestemmer slik at det ikke er tvil om hvem som er stemmeberettiget i styret 
 
2. Christen sender Årsmøteprotokollen til Solvor slik at den kan legges ut på 
hjemmsiden. Vedtektene skal legges ut på hjemmesiden.  
 
3. Ann Margots e-post adresse legges inn i klubbadmin. Slik at hun får epost fra NKK. 
Det opprettes nye e-posadresser til leder og sekretær. 
 
NKK region Østfold avholder organisasjonskurs og kynologikurs.  

 

Referat styremøte 6. september 2012  

Tilstede: Ann Margot, Bjarne, Christen, Eirik, Lone, Sandra, Solvor, Torstein og 
Elisabeth. 
Forfall: Michael. 

Sak 49/12 Post/Info 

Fra NKK: Påminnelse om Atferdsseminar 20.-21. oktober  
Post fra Norske Elghundklubbers Forbund som ønsker endring av sin representasjon i 
BIT (NKKs referansegruppe for IT) for gruppe 5. NEKF har valgt Jan-Erik Andersen 
(leder for avlsutvalget for Norsk Elghund grå).  

Sak 50/12 Økonomi 

Christen informerte om økonomien. Det har kommet noen flere medlemmer. 
Japanspesialen er mer eller mindre ferdig, tilskudd på kr. 23000.  
Ligger greit ann i forhold til budsjett.  

Sak 51/12 Endringer i Utstillingskomiteen 

Utsatt fra forrige styremøte (sak nr. 41/12.) 
Utstillingskomiteen ønsker en person til pga mange arbeidsopgaver.  
Det legges ut et notat på nettsiden og evt Shibavisa hvor det søkes etter 1 medlem til. 
 

Sak 52/12 Forslag til utvidelse av Japanspesialen med 1 dag 

Videre behandling av sak nr 42/12 fra forrige styremøte.  
Styret synes ikke at dette er noen god løsning med utvidelse og at man sannsynligvis 
ikke vil kunne klare å gjennomføre det. Styret avviser forslaget. 
 
Sak fra NAK om å avslute samarbeidet med NAAK. Liten vits i å utvide med en dag hvis 
samarbeidet med NAAK avsluttes. Fordelingen må være klar. Arrangør (NAAK) må påta 
seg ansvar for sitt arrangement, noe som manglet i år. NSK tror at samarbeidet vil bli 
bedre uten NAAK. Det blir ingen endring for 2013, men for 2014.  
Dialog med NAAK før sønadsfristen for 2014 går ut. Utstillingskomiteen tar dette opp 
med NAAK. 
NSK er ikke negativ til forslaget men ønsker at det diskuteres i utstillingskomiteen først. 
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Sak 53/12 Kontaktperson for distriktskontaktene i styret 

Bjarne Jåtten er ny kontaktperson for distrikstkontaktene i styret.Det bør settes opp en 
geografisk oversikt, evt om det skal deles inn på nytt og hvilke fylker som tilhører hvem. 
Forslag vedr dette kommer til neste møte fra Bjarne og Christen. 
 
Sak 54/12 Offisiell adresse til klubben 

Klubbens adresse er til sekretær. I tråd med organisasjonshandboka er det sekretær 
som har den offisielle adressen, da en av oppgavene er å legge frem post på 
styremøtene.  

Sak 55/12 Deltakelse p¬ NKKôs avlsr¬dskonferanse 

Styret er positivt innstilt til at leder i Sunnhetsutvalget (SU) kan delta, men ønsker mer 
infrmasjon om konferansen da det kanskje er flere som kan dra nytte av det. 

Sak 56/12 Shibaeffekter 

Styret hadde på forhånd fått en oversikt over beholdningen og ønsker en 
komplementering på effektene. 
Det er etterspørsel på caps, klistremerker og stoffmerker. Enighet om å ta inn caps og 
få flere farger på t-skjorten. Tracker genseren bør kjøpes inn da det er etterspørsel etter 
den. 

Eirik tar kontakt med Lisbeth for kontaktopplysninger fra tidligere leverandør. Det er 
viktig at det ikke blir noen forskjell på kvalitet, logo osv hvis det blir endring av 
leverandør.  

Eirik har undersøkt priser på klistremerker og Shibahode klistremerke til bil, og vi ber om 
et komplett tilbud før vi tar en avgjørelse. 

Sak 57/12 Eventuelt 

Sandra:  
Besøk en shiba: For personer som lurer på om de ønsker en shiba og vil ha muligheten 
til å besøke en/flere før de går til anskaffelse. Valpeformidler kan være den som har 
dette. Saken tas opp igjen på neste styremøte. 

Ann Margot:  
Juleannonse i Hundesport: 

Lisbeth ønsker å ha ansvaret for/lage juleannonsen til Hundesport. Styret er positivt 
innstilt til dette, Ann Margot tar kontakt med Lisbeth. 
 
Organisasjonshåndboken.  

Siste oppdateringer har kommet. Vedtektene må oppdateres og all info må på plass. 
Alle i styret går igjennom håndboken. Solvor er kontaktperson og Torstein hjelper til. Når 
den er ferdig redigert leser Sandra korrektur. 
Alle bruker den med grønn skrift og evt sender til Solvor evt rettelser.  
Neste møte 4/10-12  
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Pris for kalender og forsendelse  

(konvolutt og porto) er kr 200, -  pr stk.  

 

Under Dogs4All kan de re kjøpe kalenderen ved  

Shibaklubbens stand for kr 150, -  pr stk!  

 

Bestill kalender hos: kasserer@norskshibaklubb.no  

og betal inn til klubbkontoen: 9486.05.45343.  
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Europas største spesial 2012 
 

 

Innledning 
Allerede i starten av året , så hadde jeg bitt 
meg merke i at september 2012 , skulle det 
være 6 svære spesialer i Breitnau, Tyskland. 
Det skulle være 2 spesialer for hver av rasene 
Am Akita, Shiba og Akita. 3 offisielle som skulle 
være med Cert og var tyskerene spesialer for 
de 3 rasene. På søndagen skulle det være vel 
så prestisjetunge arrangement , men dog uten 
cert. Søndagen var det den Italienske Akita 
klubben som arrangerte, og da var det CUP 
som gjaldt , og for Shiba og Akita ble det 
arrangert som NIPPI og AKIHO spesialer, altså 
på den måten de store tunge raseklubbene i 
Japan arrangerer sine spesialer. Am akita 
skulle dømmes av en kjent oppdretter innen 
rasen. De 5 andre spesialene av japanere, der 
på søndagen skulle være NIPPO/AKIHO 
dommere , noe som er veldig sjeldent at 
arrangeres i Europa. Det skulle også 
arrangeres et seminar om shiba. Dette så jeg 
på som en unik mulighet til å fylle opp bilen, 
reise ned til Sør-Tyskland for å måle krefter 
med Europeiske Shibaer og Am Akitaer, og 
ikke minst for å lære mer å forstå bedre hva  

Japanerne synes er viktig med Shibaen. Jeg var veldig spent på hvem som 
skulle dømme Am Akita på søndagen, tidligere år har det vært store navn som 
Liz Dunhill, Matthew Bostock og Chris McLean.  
 
Så kom mailen i juni fra en dame ved navn Maria Grazia Miglietta fra Italia. 
Spørsmålet var om jeg ville komme til Tyskland i slutten av september for å 
dømme American Akita Golden Cup for den Italienske akita klubben. Jeg var 
ble lettere sjokkert , å tenkte at dette ikke kunne stemme og sendte til svar om 
dama var seriøs!!. Det viste seg fort at hun var, og jeg fikk det også bekreftet 
fra ò the grand old akita lady ò i Europa, Angelika Kammerscleid Lammers at 
det stemte og at det var hun som hadde plukket meg ut. Følelsen jeg fikk da 
var helt utrolig, først ble jeg redd ,så tenkte jeg at , nei fader, hele mitt liv med 
hund har jeg hatt ganske sterke meninger og en klar formening om hvordan jeg 
ønsker en Am Akita, så dette skulle bli en opplevelse og jeg svarte ja 
umiddelbart når jeg forstod at det ikke var en spøk. Så heiv jeg meg på 
telefonen for å fortelle venner å kjente,  ringte å mobbet min gamle kompis 
Mirco Lunden i Sverige som ville gitt alt for et slikt oppdrag og som nettopp er 
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utdannet dommer. Jeg følte meg veldig beæret og stolt over at alt jeg har gjort, 
menet og jobbet aktivt med i snart 16-17 år bærer frukter. Alltid moro med 
bekreftelser og anerkjenelser , det gir bensin på tanken og økt motivasjon for 
videre satsing. 
 
Vel, i ukene før avreise kjente jeg nervene melde seg , men jeg jobber best 
under press og utsatt selvsagt det meste til siste uke. Så da ble det å fly 
mellom frisør, klesbutikker, skaffe foto-apparat etc dagen før avreise. Jeg er en 
person som liker særdeles dårlig og blir svett bare av tanken på å gå i 
klesbutikker og kjøpesentre generelt, men skal man til det store utland på et 
slikt oppdrag, så får man prøve å ta seg best mulig ut i forhold til sitt potensiale 
;) Så etter en torsdag hvor jeg ble helt utmattet av alt handlingen var jeg klar. 

 

Bilde av hotellene 
 
Avreise  
Lykkeønskninger kom ifra nært å fjernt og kl 06.30 fredag morgen 28 
september, satt jeg meg på flyet fra Sola til Amsterdam for første etappe til 
Tyskland. Jeg fikk bare beskjed om at en person møtte meg på flyplassen i 
Stuttgart, så da må man nesten bare tro på at det ordner seg. Tyskeren kom , 
og jeg kom frem til nydelige Breitnau i det nydelige Black Forest området i Sør 
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Tyskland, ca 1,5 time fra Munchen. Dette var nesten som spesialen i Norge, et 
hotell mitt i ødemarken ,i gammal tradisjonell Tysk/Sveitsisk stil. Som å komme 
til en alpelandsby. Etter å ha booket meg inn på rommet, så fikk jeg beskjed 
om å komme ned til hovedbygget for middag og hygge. Det er også en 
fantastisk ting med å bli invitert som dommer, er at alt er dekket, så man kan 
spise å drikke akkurat så mye man vil + man får spennpenger. Så man får seg 
faktisk ei flott helg i utlandet og går ikke en eneste krone i minus , 
FANTASTISK ;). I og med jeg ikke skulle dømme på fredagen , så ble det en 
sen natt , mye vin og masse veldig spennende og gode diskusjoner med de 
tyske oppdretterne på Am Akita og Akita. Jeg var veldig glad for å i en større 
grad enn hva som er faktum i Norden, få enighet om at den innavlen/linjeavlen 
som skjer på Am Akita i dag er iferd med å ødelegge den flotte rasen vår om vi 
ikke våkner NÅ. Så jeg fant sengen litt uti natten , med et smil om munnen og 
en pirrende spenning i kroppen om hva resten av helgen skulle bringe, når 
allerede første dag ga meg så mye. 
 

John i aksjon 

Første utstillingsdag 
Første dagen av utstillingen var klar, 
og det var denne dagen jeg hadde 
best tid til å kikke på shibaene, 
ettersom dagen etter skulle jeg 
dømme selv, minst halve dagen. 
Dommer for dagen på shibaene var 
Tomio Fujuhata fra Japan. 
Utstillingsområdet var lagt til et 
spektakulært skue , der ringene lå 
oppe på et lite platå under en 
GIGANTISK stenbro. En av de første 
jeg fikk øye på ved ankomst 
utstillingsplassen var Paula fra 
Aangenaam Shiba i Sverige. Det var 
deilig å få snakket litt norsk. Paula 
hadde med seg 2 av sine hunder og 
skulle samtidig bytte til seg noen 
hunder med den berømte Shun`You 
Kensha kennelen i Spania. Så Paula 
har nok mye spennende pågang 
fremover J 
 
Utstillingen startet og jeg kunne 
konstatere straks, at her hadde ikke  

de beste Nordiske hundene gjort seg bort i det hele tatt.Konkurransen var hard, 
men våre hunder er fullt på høyde. Å her var absolutt alle de beste Europeiske 
oppdretterne tilstede. DelBiago ( Italia ), Shun`you Kensha ( Spania ), 
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Handzimemesita ( Russland ), We-Sedso ( Tyskland ) , Mara-Shima ( 
Nederland ), Aangenaam ( Sverige ), etc. Men hvor var NORDMENNENE ??!!! 
Skuffende. Vi har ingenting å skjemmes over og bør absolutt være tilstede på 
slike store, viktige og sjeldne arrangement, både for å lære og ikke minst vise 
frem den høye kvaliteten vi har på hundene våre. 
 
Det gledet meg stort at Japaneren likte de typene shiba jeg likte, stort sett så 
var jeg mye enig i bedømmelsene hans, av og til satt han opp noen som ikke 
helt passet inn i rekken slik jeg så det, men dette var nok hunder som hadde 
den ønskede psyken og temperamentet som er veldig viktig for japanerne, 
kommer tilbake til dette under seminar-referatet. Kvaliteten var veldig variabel, 
og det florerte av ulike typer, slik vi også ofte ser i Norge/Sverige. Jeg har hatt 
litt fordommer mot hva NIPPO/Japanerne liker å ikke, men etter denne helgen 
så er jeg veldig lettet å glad over å se at Japanerne og NIPPO dommerne 
setter pris på å liker samme type shibaer som meg. Det ga meg en bekreftelse 
om at jeg ikke er helt på tur med mitt eget avlsarbeid.  
 
Lørdagens vinnere var (ca 90 påmeldte shibaer) : 
BIR : Multi Ch WW12 Kenzo Go Shun`you Kensha. BIM : Multi Ch & 
Vinner Suzuka Go Shun`you Kensha. Sistnevnte er jo tispen som imponerte 
meg på dogs4all i 2011 og tok der BIR. Og tanken om at min egen junior tispe 
Emma, ga henne kamp helt inn til døra ved denne utstillingen, gir en pekepinn 
på hva potensiale våre hunder har til å gjøre det godt i Europa, da også for 
dommere fra Japan. 
 

 
 



16 

 

Shiba seminar 
Det ble en lang dag, utstillingen var ikke over før nærere kl 16.00 på kvelden. 
Så var det tid for seminar med morgendagens NIPPO dommer : Mr Nakaya 
Kazui, Japan og hans tolk. Dette gikk litt tregt ,ettersom først skulle Mr Kazui si 
sitt på Japansk, så skulle tolken prøve å oversette, først på Engelsk, så på 
Tysk. Men noen viktige poeng og lærdom fikk han frem. Her kommer litt 
stikkord for hva han sa og mine kommentarer :  
 

¶ Han startet seminaret med å si at det var en ære å få komme.  Han 

fremhevet også med en eneste gang at det viktigste med en shiba er at 

den har karakter, er uredd , har god natur og er òboldò. Kommer ikke p¬ 

det norske ordet for det, men dere skjønner hva han mener. 

¶ Viktig at hunden stirrer dommeren i øynene. Skal bruke ørene minst 

mulig og skal ikke vise noe redsel OVERHODE. Dette synes jeg var et 

meget òspot onò poeng fra den gamle kloke mannen. Og dette er i alle 

fall noe jeg skal legge enda mer vekt på enn hva jeg gjør i dag. Jeg har 

god psyke på mine hunder, men det kan alltid bli bedre. Det verste er 

de redde og pysete, at de er litt harde og kanskje også litt bråkete er 

lettere å akseptere, men heller ikke det ønskelig. Og når man hører 

hvor viktig dette er for Japanerne, så bør det prioriteres. I Norden er 

det altfor mange pysete shibaer, og vi har hørt før, og får også nå nok 

engang påpekt hvor viktig dette er. Så unnskyldninger som jeg ofte 

hører om at shibaen er spesiell , derfor er den litt reservert og trekker 

seg i ringen etc holder ikke mål. Dette er en GROV feil. 

¶ Han påpekte at allerede i valpekassen var det viktig å plukke valper 

som viser karakter og en uredd holdning til videre avlsarbeid. Han 

mente disse var lette ¬ òspotteò allerede i s¬ ung alder. Han la trykk p¬ 

at han anbefalte oppdretterne til å være nøye på dette. 

¶ Veldig viktig med kjønnspreg. Hanner skal være maskuline og tisper 

feminine. Noe annet er grov feil. 

¶ Det er viktig at shibaen har en stram kropp, godt muskulert med stramt 

skinn. Frie faste bevegelser. 

¶ Ideal lengden på en shiba pels er 4-5 cm. Hannene kan ha litt lenger. 

Dette var veldig konkret å flott synes jeg. Sjelden jeg har hørt så 

spesifikt betegnelse av hvordan man ønsker pelsen på en rase 

¶ Veldig viktig med god pels som beskytter mot vær og vind. På en slik 

primitiv rase er det ekstra viktig. De skal kunne leve ute i den kalde 

vinteren i Japan. Her ville jeg nesten reise meg opp å applaudere. 

Altfor mange Shibaer har etter min mening altfor korte og myke pelser. 
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Og vi som da kommer med godt pelsa hunder blir ofte beskyldt for å ha 

pelsdotter. Mange av de nevnte hundene med kort myk pels , ville aldri 

klart en kald vinter ute i Japan. Var ikke mange med dårlig pels som 

nådde opp på NIPPO utstillingen som seminardommeren dømte dagen 

etter. 

¶ Fargen hvit er uønskelig, pga det ikke er en forutsigbar farge, men at 

den kommer av degenering. Altså at man ikke kan forutsi fargen ved 

avl, den bare dukker opp.  

¶ På alle farger så er det viktig at fargen er sterkest og mest intens ifra 

nakken og til halen. ( altså langs ryggen.) Den skal gradvis bli lysere 

nedover på kroppen. Samme gjelder hårstrået. De skal gradvis bli 

lysere ifra tuppen og ned mot skinnet. 

¶ Underpels lysere enn underpels 

¶ Pelsen skal st¬, ikke vÞre òknektò 

¶ Myk pels er ikke ønskelig og bra 

¶ I Japan er 70 % av shibaene røde. Viktig at fargen er ren og klar. Er 

ikke ideelt med mye sort i det røde. 

¶ På black and tan. Viktig med mørke spotter over øynene. Blanke 

svarte pelser er IKKE ønskelig. Foretrekt at undertonene er brunlige. 

¶ Sesam skal ha en mix av svart og rødt. Viktig med klar urajiro også på 

disse. 

¶ Hvit hale. Ikke ideelt med hvit haletupp, men akseptabelt. Minst mulig 

er å foretrekke 

¶ I Japan kunne dem avle på de hvite. Fordelen er at de gir sterke fine 

rødfarger, men ulempen er mye hvite avkommer i mange generasjoner 

fremover. 

¶ Påpekte nok en gang at Urajiro er viktig på alle 3 fargene. Ikke bare de 

røde. Urajiroen må ikke spre seg for mye utover skuldrene etc. 

¶ Eldre hunder kan lysne litt i masken, men det skal ikke spre seg for 

mye over øynene. 

¶ Sokker. Hvite sokker er akseptabelt opp til albuen på eldre hunder, 

men ikke ideelt. Føttene på valper enn skal plukke ut til videre avl bør 

maks være 50 % hvite. Men ønskelig med rødt helt ned. 

¶ Ikke ønskelig med røde fjes på black and tan. De vil bli plassert ned på 

NIPPO utstillinger. 

¶ Vanskelig å avle sesam. Finnes ingen fasit på hvordan lage en bra 

sesam. Han anbefalte å ikke bruke black and tan på black and tan , 
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fordi fargen da vil bli for mørk. Rødt er en god farge å bruke for å få 

frem både sesam og black and tan. 

Det var kort oppsummert hovedpoengene hans. Mye nyttig og en del som vi 
allerede visste. 
 
Grillkveld og hygge 
Da seminaret var over, så var det bare å haste ned til den store grillfesten ( 
som heldigvis var innendørs, selv om maten ble grillet av 4 kokker utenfor i et 
telt ). Været var ikke særlig varmt denne helgen. Kvelden ble meget hyggelig, å 
denne kvelden var Japanerne mye mer pratesalige. Særlig Mr Bessho som er 
en Allround dommer fra Japan og medlem/eller leder av dommerkomiteen i 
Japan, var i fyr og flammer. Han ville vite hva jeg syntes om dømmingen hans 
på Am Akita i dag og ville gjerne vite hva som var viktig på rasen etc. Jeg har 
også hatt en tanke om at Japanerne er litt inneslutta, lite lærevillige, at dem 
ikke liker kritikk og  er litt sære. Men alle disse tankene forsvant etter denne 
kvelden. De er veldig lærevillige og vil vite om vårs kultur, syn på hund og ikke 
minst syn på dem. De deler også villig vekk kunnskap om sine raser og deres 
syn. De var akkurat slik som man opplever de japanske turistene som kommer 
til Norge er. Veldig koselig.  
 
Her var det også lotteri slik vi har i Norge. Her var lydnivået og entusiasmen 
skyhøyt og kun noen få på den norske spesialen kan måle seg med italienerne 
og ikke minst Mr Bessho når det kom til entusiasme, han var akkurat som en 
liten unge J Skulle trodd han vant i lotto da han vant en liten caps. Denne 
kvelden gjaldt det å begrense vinen og prøve å komme seg i seng til en normal 
tid. Så klokken 24.00 takket jeg for meg og fant sengen. Da kjente jeg nervene 
begynte å ta litt tak. Jeg hadde sett at mye av de beste sør-europeiske 
hundene var tilstede og visste jeg ville få en del vanskelige beslutninger neste 
dag. 

 

 Bilde fra utstillingsområdet. 
 


